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PROTOKÓŁ 0012.3.4.2015 
z posiedzenia Komisji Edukacji 
w dniu  15 kwietnia 2015 roku 

 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 

Czas posiedzenia: 14.00- 14.50 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 
załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczyła radna Bernadeta 
Magiera  - usprawiedliwiona.  

Porządek obrad 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Dożywianie uczniów w szkołach  - aspekt finansowy i 
organizacyjny. 

4. Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2015 rok , 

• Odpowiedź na wnioski komisji z dnia 18 marca 2015 r.  
 

5. Wolne głosy i wnioski 
6. Przyjęcie protokołu z dnia 18 marca 2015 r.  
7. Zakończenie posiedzenia  

 

Ad.1 
Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji-Anna Toborowicz. 
Powitała przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
 
Ad.2  
Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0,wstrzymujących się 
– 0.` 
 
Ad. 3 
 
Dożywianie uczniów w szkołach  - aspekt finansowy i organizacyjny. 

Anna Toborowicz 
 - Proszę powiedzieć, ile dzieci jest objęte programem „Pomoc Państwa w 
zakresie dożywiania” we wszystkich placówkach oświatowych, jak organizowanie 
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jest dożywianie dzieci w przedszkolach i szkołach, ile placówek gotuje we 
własnym zakresie obiady, ile korzysta z usług dowożenia, jaki jest koszt jednego 
obiadu, które są dowożone przez firmę obsługujące placówki oświatowe, co 
znajduje się w sklepikach szkolnych? Czy Dyrektor spisując umowę na wynajem 
sklepiku szkolnego może decydować o rezygnacji z produktów niepożądanych.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - W związku ze zmianami organizacyjnymi jakie zaszły w Urzędzie Miasta 
zadanie dożywianie w szkołach zostało przekazane z Wydziału Edukacji do 
Wydziału Polityki Społecznej i Mieszkaniowej. Uważam, że to zadanie docelowo 
powinno znaleźć się w Ośrodku Pomocy Społecznej. My wspomagamy, ale 
podstawowe zadanie wykonuje OPS. Jeżeli chodzi o liczbę uczniów 
korzystających z posiłków w szkołach i objętych programem – „Pomoc Państwa w 
zakresie dożywania” to w 2013 r. - 590 uczniów, w 2014 r.  – 680 uczniów, w 
2015 r. - 674 uczniów. Na ten rok zaplanowano 435 uczniów do korzystania z 
posiłków. Są to posiłki tzw. osłonowe gdzie o dzieciach decyduje Dyrektor szkoły 
na podstawie posiadanych informacji. Ta grupa dzieci nie podlega kryterium 
dochodowemu. Pozostałe dzieci podlegają, kryterium dochodowemu, które 
wynosi 539 zł na osobę w rodzinie. Umowa ,którą Pani Prezydent podpisała z 
Wojewodą Śląskim na dotacje celową w tym zakresie wynosi  
649 tys. 268 zł jest to kwota na cały rok. Dyrektor szkoły wynajmuje 
pomieszczenia w szkole przedsiębiorstwu, które są wykorzystywane do 
gotowania posiłków. Dana firma może gotować posiłki dla danej szkoły lub czynić 
usługi dla innych szkół. Cena posiłku wynosi 8,10 zł. W Przedszkolach kwota 
posiłku wynosi ok 5 zł.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Czy jest możliwość wydłużenia okresu dzierżawy pomieszczeń przeznaczonych 
na stołówki w szkołach? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Decyduje o tym Rada Miasta. Czy szkoła może wynająć pomieszczenie na 
okres dłuższy niż 3 lata? 
 
Skarbnik Miasta 
 - W uchwale jest zapis wynajmu pomieszczeń do 3 lat.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Czy rozpatrywać szkoły indywidualnie czy wszystkie razem? 
 
Anna Hetman 
 - Jeżeli będzie przygotowany projekt uchwały w sprawie wydłużenia dzierżawy to 
będzie to dotyczyć wszystkich szkół natomiast z doświadczenia jakie nabyłam w 
Sejmiku wiem, że  różnie to wygląda.  
 
Siwiec Elżbieta 
 - Uchwała nie musi być obligującą tylko dająca możliwość wydłużenia dzierżawy.  
 
Skarbnik Miasta 
 - Proszę pamiętać, że jest to rachunek dochodów własnych, który 
prawdopodobnie ustawowo zostanie zlikwidowany.   
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Andrzej Pawłowski 
 - Komisja może podjąć taki wniosek.  
 
Anna Toborowicz 
 - Proszę powiedzieć jak wygląda sprawa sklepików szkolnych? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Od 1,5 roku Dyrektorzy wiedzą, że jako organ prowadzący jesteśmy przeciwni, 
aby takie art. jak – słodkie napoje gazowane, słone przekąski  były w sklepikach. 
Wiem, że różnie zostało to potraktowane przez Dyrektorów. W tej chwili 
informujemy Dyrektorów, że zaleca się, aby w ofercie sklepików szkolnych nie 
było art. takich jak słodkie napoje gazowane i słone przekąski. Od września 
będzie obowiązywało nowe Rozporządzenie Ministra Edukacji, które zobliguje 
dyrektorów, aby takich art. nie było w sklepikach. Większa część Dyrektorów 
zastosowała się do zalecenia.  
 
Siwiec Elżbieta 
 - W SP nr 19 sklepik szkolny oferuje świeże soki z jabłek, marchwi, są dostępne 
owoce i na bieżąco robione bułki.  
 
Anna Toborowicz 
 - Dobrze byłoby, aby w każdym sklepiku były tego typu produkty.  
 
Ad. 4 
 
Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami – za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2015 rok , 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami – za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 

 

• Odpowiedź na wnioski komisji z dnia 18 marca 2015 r.  
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Komisja zapoznała się z odpowiedzą na wniosek. 
 
Ad. 5 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
Siwiec Elżbieta 
 - W ubiegłym tygodniu odbyło się zebranie Związku Nauczycielstwa Polskiego w 
naszym miesicie. Była zaproszona Pani Prezydent, ale chyba nie dysponowała 
czasem wolnym i w związku z tym podjęto wniosek, aby Komisja Edukacji 
wyznaczyła dodatkowy termin komisji  w którym będzie uczestniczyła Pani 
Prezydent w sprawie spraw pracowniczych pracowników oświaty. Jest wiele 
problemów, które wymagają omówienia.  
 
Komisja ustaliła, że dodatkowe posiedzenie Komisji Edukacji odbędzie się,  
13 maja 2015 r. o godzinie 14.00 
 
Anna Toborowicz 
 - Przypomnę Państwu, że mamy dwa zaległe wyjazdy do odbycia -  do ZS nr 10 
oraz do Przedszkola Specjalnego. Proponuję, aby w maju odwiedzić ZS nr 10, a 
w czerwcu udać się do Przedszkola Specjalnego.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Chciałem dodać, że poza Związkiem Nauczycielstwa Polskiego i Związkiem 
„Solidarność”, mamy jeszcze Związek Zawodowy Oświata. W Jastrzębiu-Zdroju 
jest tylko jeden członek tego związku. Jest to organizacja niereprezentatywna. 
Związek Zawodowy Oświata chciałby uczestniczyć w konkursach na dyrektorów, 
ale nie będziemy z tego korzystali. Nie mamy takiego obowiązku.  
 
Proponowany wniosek komisji: 
 
Komisja wnioskuje o rozważenie możliwości wydłużenia okresu 
dzierżawy pomieszczeń w szkołach do 10 lat.  
 
Komisja przyjęła wniosek głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 
 
Gorgol Tadeusz 
 - W mojej szkole dochodzą niepokojące głosy w sprawie uśrednienia etatu. Z 
tego co wiem w przyszłym roku planuje Pani przeprowadzenie uśrednienia. Nie 
będzie to dotyczyć Szkół Podstawowych i Gimnazjów. Nie wiem jak to będzie 
wyglądać w szkołach ponadgimnazjalnych. Na podstawie swojej szkoły nie widzę 
tego zbyt dobrze. W kwietniu najstarsze klasy odchodzą. Na dzień dzisiejszy przy 
ilości godzin jakie nauczyciele wyrabiają w niektórych przypadkach są to „gołe” 
etaty. Jeżeli taki nauczyciel będzie na „gołym” etacie i otrzyma np.  8 godzin 
(kwiecień, maj, czerwiec) to w przypadku uśrednienia wyjdzie bardzo mało. 
Kwestia jest tego typu – Dyrektor zaproponuje nauczycielowi obniżkę etatu np. 
zostanie 14 godzin i o tyle będzie miał płacone mniej. Czytałem, opinie prawną w 
tej sprawie. Powiem szczerze, że jakbym był szefem urzędu Miasta, a Prawnik by 
mi nie napisał takiej opinii prawnej jak bym chciał to bym go zwolnił. Zawsze 
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uważałem, że Rada Miasta powinna mieć własnego prawnika. Jak uśrednienie   
ma do kodeksu pracy. Czy to prawnie jest do zrobienia. Czy nie zostawić tego na 
dotychczasowych zasadach. Każdy się boi o swoje miejsce pracy. 
 
Andrzej Pawłowski 
 - To nie jest łatwa sprawa. Zajmujemy się tą sprawą od stycznia. Jesteśmy 
jedną z nielicznych Gmin, która nie uregulowała tego tematu. Uśrednienie 
dotyczy tylko ZS nr 2. Wszystkie szkoły mają tak samo natomiast Pani Dyrektor 
ZS nr 2 nie jest w stanie zapewnić wszystkim nauczycielom pełnego wymiaru 
etatu w ciągu całego roku. W tym roku ze wszystkich zniżek, które są uzbierał by 
się cały etat, który płacimy nauczycielom za niewypracowane godziny. Wszyscy 
Dyrektorzy dzisiaj na spotkaniu otrzymali opinię prawną oraz uchwałę z 2000 r. 
w sprawie uśredniania. Oczywiście Radca Prawny nie pisze takiej opinii jak 
chcemy tylko zgodną z prawem.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Dziękuję, myślałem, że dotyczy to wszystkich szkół ponadgimnazjalnych.  
 
Toborowicz Anna 
 - Proszę powiedzieć co będzie w głównej mierze omawiane na Sesji w temacie 
Edukacji? 
 
Anna Hetman 
 - Będzie mowa o funkcjonowaniu oświaty w mieście ze szczególnym 
uwzględnieniem zmian sposobu finansowania szkół i szkolnictwie zawodowym.  
 
Siwiec Elżbieta 
 - Na jednej z komisji mówiliśmy o dodatkowych środkach, które są wypłacane 
nauczycielom po to, aby wyrównać średnią. Mówiliśmy o zagospodarowaniu 
pieniędzy w inny sposób, czy jakieś symulacje do tej pory zostały poczynione? 
 
Anna Hetman 
 - Symulacje cały czas są wykonywane. Na 100% gwarancji nie dają, że 
poczynienie takich czy innych ruchów spowoduje możliwość nie wypłacania tego 
dodatku wyrównawczego. Ostatni okres od września do grudnia jest 
nieprzewidywalny.  
 
Siwiec Elżbieta 
 - Czy jesteśmy w stanie podwyższyć dodatek za wychowawstwo do 150 zł? 
 
Anna Hetman 
 - Nie jesteśmy w stanie. Wiem, że dodatek jest niski. Biorąc pod uwagę sytuacje 
finansową Gminy do kwoty 150 zł na pewno nie podniesiemy.  
 
Anna Toborowicz 
 - Czy w ZS nr 11 będą nowe klasy sportowe w szkole podstawowej i gimnazjum? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Klasy sportowe są kontynuowane we wszystkich szkołach w których były. Pani 
Prezydent wyraziła zgodę na utworzenie klasy sportowej w ZS nr 1 o profilu 
lekkoatletyka z zastrzeżeniem nie uruchamiania dyscyplin, które już są.  
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Ad. 6 
 
Przyjęcie protokołu z dnia 18 marca 2015 r. 
Protokół został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Ad. 7 
 
Zakończenie posiedzenia 

Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za przybycie po czym 
zakończyła posiedzenie.  

 

Protokołowała     Przewodnicząca Komisji Edukacji 

Monika Dulewicz               ANNA TOBOROWICZ 

 

 

 


